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Acta núm. 12/2018 
 
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT CELEBRADA EL DIA 
26 DE JULIOL DE 2018. 
 
HORA DE COMENÇAMENT: 20.05 HORES 
HORA D’ACABAMENT:  20.50 HORES 
LLOC: SALA DE PLENS DE LA CASA CONSISTORIAL 
CONVOCATÒRIA: PRIMERA 
 
ASSISTENTS 

Sr. ALCALDE: 
DAVID GONZÁLEZ MARTÍNEZ 
 

Srs. REGIDORS: 
ALEJANDRA TOMÁS DOMENECH 
VICENTE MORERA ROMAGUERA 
SALVADOR LLOPIS IBIZA 
HILARIO ROBLES SERRANO 
ROSA POUS MARÍ 
ESTER MILLAN SOLDADO 
 

VICENT CANET LLIDÓ 
IMMA IBIZA COTS 
ROSANNA MIÑANA MORELL 
ENRIC ESCRIVÁ COTS 
 

ANA MARIA MORELL GÓMEZ 
ALFONSO FORRAT ESTÈVEZ 
 

BLAI PEIRÓ SANCHIS 

YOLANDA PASTOR BOLO 
GABRIEL OLTRA MESTRE 
 

ALEJANDRO SALORT RUBIO 
 

JOSÉ SALAZAR CUADRADO 
 

ABSENTS EXCUSATS: 
CARLOS MENGUAL MANZANARES 
ROSA MARIA SORIA ESCRIVÁ 
MIREIA FRANCESCA MORERA ALEMANY 
 

SRA. SECRETÀRIA: 
SOFIA GREGORI BOIX 
 

SRA. INTERVENTORA: 
No assisteix 

 

A la ciutat d’Oliva, sent el dia, hora i al 

lloc indicat a l’encapçalament, es 

reuneixen sota la presidència que 

també consta, els membres de la 

corporació expressats al marge, a 

l’objecte de realitzar la sessió del Ple 

de l’Ajuntament, amb el caràcter i 

convocatòria que també consten; actua 

com a fedatari públic la secretària 

accidental de l’ajuntament. 

 

El Ple es constitueix vàlidament, per 

complir el terç legal dels seus 

membres, i assisteix el president i la 

secretària. 

 

La Presidència declara oberta la sessió, 

que es desenvolupa d’acord amb el 

següent Ordre del Dia:  
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PRIMER. APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ACTA DE LA SESSIÓ 
EXTRAORDINÀRIA I URGENT CORRESPONENT AL 17 DE MAIG DE 2018. 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels assistents, acorda aprovar l’acta de la sessió 
extraordinària i urgent de 17 de maig de 2018, i s’autoritza la seua transcripció Llibre 
d’Actes corresponent. 
 

PART I.- PART RESOLUTIVA, ESTUDI, INFORME O CONSULTA. 
 
SEGON.- DICTAMEN CI D'ORDENACIÓ DEL TERRITORI SOBRE 
L'IMPULS DE LA TRAMITACIÓ I INFORMACIÓ PÚBLICA. MODIFICACIÓ 
PUNTUAL. ARTICLES CONDICIONS HABITABILITAT EDIFICIS. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d'Ordenació del Territori, de data 20 
de juny de 2018, en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
“2n. DICTAMEN IMPULS DE LA TRAMITACIÓ I INFORMACIÓ PÚBLICA. 
MODIFICACIÓ PUNTUAL. ARTICLES CONDICIONS HABITABILITAT EDIFICIS. 
 
Vist novament l’expedient que s'instrueix per a l'aprovació, si escau, de la modificació puntual 
de planejament que afecta a la redacció dels articles 47, 48, 49, 54, 55, 56, 57, 58, 66 i 99 de les 
Normes del Pla General d'Oliva i que té per objecte l'adaptació d'aquestes normes a les 
previsions regulades en el Codi Tècnic de l'Edificació (RD 314/2006 de 17 de març) i a la 
normativa autonòmica de disseny i qualitat 2009 (DC09). 
 
Vist que el Document Inicial Estratègic elaborat ha sigut sotmés al tràmit d'Avaluació 
Ambiental, tal com es disposa en els articles 50 i concordants de la Llei 5/2014 de 25 de juliol, i 
ha estat emés el referit informe ambiental per part de la Junta de Govern Local en sessió 
celebrada el dia 29 de novembre de 2017 i publicat el preceptiu anunci en el DOGV núm. 8.283 
de 27 d'abril de 2018. 
 
Vist que sobre aquest anunci de l'avaluació ambiental no consta que s'hagen formulat 
al·legacions. 
 
A la vista de l'expedient, per la Presidència es proposa la prossecució del tràmit, una vegada 
finalitzada la fase d'avaluació ambiental, i la Comissió Informativa, per la unanimitat dels seus 
membres presents eleva al Ple de l'Ajuntament el seu dictamen per a l'adopció dels següents 
acords: 
 
PRIMER. Sotmetre el text de la modificació proposada per als articles del Pla General a dalt 
relacionats, a informació publica mitjançant la publicació del corresponent anunci en el Diari 
Oficial de la Generalitat Valenciana, per període de 45 dies, tal com es regula en l'article 57 de 
la Llei 5/2014 de 25 de juliol, complementant dit tràmit amb la publicació de la ressenya 
corresponent en un periòdic de difusió provincial i en la pàgina WEB de l'Ajuntament i Taulers 
Municipals d'Edictes. 
 
SEGON. Donar trasllat del present acord a les dependències d'Urbanisme als procedents 
efectes.” 
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Vist l'informe emés per la secretària, de data 29 de juny de 2018, l'extracte del qual és 
del tenor literal següent: 
 
“… 
Per tant, en opinió d'aquesta funcionària, procedeix. 
 
Primer. Sotmetre a informació pública la modificació puntual dels articles 47 a 49, 54 a 58, 66 i 
69 de les Normes Urbanístiques del Pla General, per termini de 45 dies hàbils. 
 
A aquest efecte es publicarà un anunci en el DOGV i un Diari no oficial d'àmplia difusió en la 
localitat. El citat termini començarà a comptar des de l'endemà a la publicació de l'anunci en el 
Diari Oficial. 
 
Durant aquesta fase, es podran formular quantes al·legacions i observacions es consideren 
oportunes pels interessats. 
 
Segon. Iniciar el procés de consulta a les administracions públiques afectades i persones 
interessades, durant el mateix termini d'informació pública, competició, si escau, dels informes 
exigibles conforme a la legislació sectorial. 
 
Tercer. Publicar en la pàgina Web Municipal, podent ser examinat l'expedient administratiu en 
el Departament d'Urbanisme, edifici “L’Almàssera”, situat al c/ Major. 
 
Quart. Contra el present acord, com a acte de tràmit que no posa fi a la via administrativa, no 
procedeix interposar cap recurs conforme al que es disposa en la Llei de Procediment 
Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 
 
No obstant això, la Corporació resoldrà el que estime més convenient als interessos 
municipals.” 
 
El Sr. Alcalde presenta una esmena, consistent en la substitució de la part dispositiva 
del dictamen transcrit per la proposta d'acord continguda en l'informe de la secretària. 
 
Sotmesa a votació l'esmena presentada s’aprova per unanimitat de tots els membres 
assistents.  
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents que constitueixen la 
majoria absoluta legal del nombre de membres de la corporació, acorda: 
 
Primer. Sotmetre a informació pública la modificació puntual dels articles 47 a 49, 54 a 
58, 66 i 69 de les Normes Urbanístiques del Pla General, per termini de 45 dies hàbils. 
A aquest efecte es publicarà un anunci en el DOGV i un Diari no oficial d'àmplia 
difusió en la localitat. El citat termini començarà a comptar des de l'endemà a la 
publicació de l'anunci en el Diari Oficial. 
Durant aquesta fase, es podran formular quantes al·legacions i observacions es 
consideren oportunes pels interessats. 
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Segon. Iniciar el procés de consulta a les administracions públiques afectades i persones 
interessades, durant el mateix termini d'informació pública, competició, si escau, dels 
informes exigibles conforme a la legislació sectorial. 
 
Tercer. Publicar en la pàgina Web Municipal, podent ser examinat l'expedient 
administratiu en el Departament d'Urbanisme, edifici “L’Almàssera”, situat al c/ Major. 
 
Quart. Contra el present acord, com a acte de tràmit que  no posa fi a la via 
administrativa, no procedeix interposar cap recurs conforme al que es disposa en la Llei 
de Procediment Administratiu Comú de les Administracions Públiques. 
 
 
TERCER. DICTAMEN CI D'ORDENACIÓ DEL TERRITORI SOBRE 
L'APROVACIÓ DEFINITIVA DEL CONVENI URBANÍSTIC. LLICÈNCIA 
D'OBRES OMA 63/2017. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d'Ordenació del Territori, de data 19 
de juliol de 2018, en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
“2n.- DICTAMEN APROVACIÓ DEFINITIVA CONVENI URBANÍSTIC. LLICENCIA 
OBRES OMA 63/2017. 
 
Es dóna compte, seguidament, de la sol·licitud de llicència d'Obra Major que formula, amb data 
22 de setembre de 2017, Sra. Joanna Miclaus Borz per a la construcció d'habitatge unifamiliar 
aïllat en la parcel·la 101 de la Urbanització Bella Vista. 
 
Pel secretari de la Comissió s'informa que, en aquest cas, en tractar-se d'una llicència 
sol·licitada sobre un sòl que té naturalesa urbana, amb ordenació detallada en el mateix Pla 
General, però que no té la condició jurídica de solar, s’ha d'aprovar i subscriure's, amb caràcter 
previ, un conveni de gestió amb la propietat que garantisca les obligacions derivades de la futura 
programació i equidistribució de la Unitat d'Actuació, així com les cessions de superfície 
obligatòries. 
 
Es dóna compte de l'informe jurídic emés amb data 6 de novembre de 2017 i que, a continuació, 
es transcriu: 
 
“INFORME.-Vista la petició de data 22 de setembre de 2017 que presenta Sr. Claudiu Miclaus Miclaus, 
en representació de Sra. Ioana Miclaus Borz, sol·licitant llicència d'obres per a les de CONSTRUCCIÓ 
D'HABITATGE UNIFAMILIAR AÏLLAT en Urbanització Bella Vista, 101. Sòl Urbà. Zona Residencial 
Aïllada, a la qual s'acompanya: 
Projecte Bàsic. 
 
Vist l'informe tècnic de data 24 d'octubre de 2017, en sentit favorable a la sol·licitud. 
 
Considerant que les obres preteses constitueixen un acte subjecte a la prèvia obtenció de la llicència 
municipal, tal com es disposa en els articles 213 de la Llei Valenciana 5/2014 de 25 de juliol i article 326 
de les NNUU del vigent Pla General. 
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Considerant que les obres sol·licitades resulten enquadrables en la categoria d'Obra Major. 
 
Considerant que les obres descrites en el Projecte resulten autoritzables en la concreta zonificació en què 
s'emplacen en complir les previsions contingudes en les Ordenances del Pla Parcial Bellavista (Sector 
10), definitivament aprovat per acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme en sessió de 24 de juliol de 
1984. 
 
Considerant que, àdhuc tractant-se d'un sòl urbà i amb les parcel·les legalment dividides en virtut del 
Projecte de Compensació que va ser definitivament aprovat en sessió del Ple de l'Ajuntament de 28 de 
desembre de 1989, la parcel·la sobre la qual es pretén construir no reuneix la condició legal de solar, a 
tenor del que es disposa en l'article 177.2n de la Llei 5/2014 de 25 de juliol (LOTUP) atés que manca de 
sistema d'evacuació d'aigües residuals i clavegueram públic, ja que les obres d'urbanització d'aquest 
Sector no es troben totalment finalitzades, circumstància que posa de manifest el mateix Arquitecte 
Municipal en el seu informe. 
 
Resulta, doncs, d'aplicació el règim previst en l'article 178 de la LOTUP per a possibilitar l'edificació en 
parcel·les que, en sòl urbà, no reuneixen les condicions ni la totalitat de serveis urbans per a la seua 
consideració com a solar i, per tant, servir de suport a l'edificació. 
 
Per tant, el funcionari que subscriu entén que, amb caràcter previ a l'emissió del seu informe sobre la 
llicència sol·licitada, s’hauria de tramitar i aprovar un Conveni Urbanístic, a l'empara del que es disposa 
en l'article 173 de la LOTUP i articles 47 i següents de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic 
del Sector Públic. 
 
Tal Conveni haurà de ser sotmés a informació publica, per període d'un mes des de la publicació en el 
Butlletí Oficial de la Comunitat Autonomia, resoltes les possibles al·legacions i definitivament aprovat 
pel Ple de l'Ajuntament i, finalment, inscrit en el Registre Municipal de Programes d'Actuació, 
Agrupacions d'Interés Urbanístic, Entitats Col·laboradores i Convenis Urbanístics. 
 
El contingut mínim que es regularà en el Conveni comprendrà les següents qüestions o aspectes: 

a) Determinació, a la vista del Projecte de Compensació aprovat, del compliment dels deures 
urbanístics referits a la cessió obligatòria de sòl dotacional que li corresponga a l'expressada 
parcel·la. Cas de no haver efectuat aquestes cessions o d'haver-se efectuat de manera parcial, 
procedirà la cessió del sòl dotacional corresponent, en favor de l'ajuntament, a través de 
l'oportuna escriptura publica, per a la seua inscripció en el Registre de la Propietat. 

b) Constitució d'aval bancari en garantia de l'aportació corresponent per a la finalització de les 
obres d'urbanització del Sector. En l'informe de l'Arquitecte Municipal abans citat, s'avalua 
l'import d'aquest aval en la quantitat de 2.789,19 euros. 

c) Execució, que haurà de contemplar-se en el Projecte d'Execució que es presente, d'un sistema de 
depuració d'aigües mitjançant fossa sèptica d'oxidació total legalment homologada, així com la 
justificació de la contractació de la seua conservació i manteniment a través d'empresa 
degudament autoritzada. Aquest sistema de depuració d'aigües residuals té un caràcter 
d'excepcionalitat i provisionalitat, venint l'interessat obligat a la seua substitució i connexió a la 
xarxa publica de clavegueram quan s'execute i pose en funcionament, amb renúncia a qualsevol 
reembossament o indemnització per tal motiu. 

 
Una vegada complits els anteriors condicionants i la resta de clàusules del Conveni que, si escau, 
s'incorporen, l'Ajuntament estarà en condicions de concedir la llicència d'obres sol·licitada, devent per a 
això completar-se la documentació de l'expedient amb l'aportació de: 

a) Projecte d'Execució visat pel Col·legi Oficial corresponent. 
b) Estudi Bàsic de Seguretat i Salut. 
c) Estudi de gestió de residus sòlids de la construcció. 
d) Full de nomenament d'aparellador o Arquitecte Tècnic. 
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L'òrgan competent per a l'aprovació del Conveni Urbanístic és el Ple de l'Ajuntament. Per a la concessió 
de la llicència, en compliment dels termes i clàusules del Conveni, la competència correspon a l'Alcaldia, 
a tenor del que es disposa en l'article 21 de la Llei 7/85 de 2 d'abril. 
 
Quant al procediment a seguir, el funcionari que subscriu considera que, com a pas previ i donada 
l'especialitat que concorre en aquesta llicència en precisar-se la prèvia tramitació i aprovació d'un 
Conveni, resultarà necessari que se li done trasllat a l'interessat del contingut íntegre del present informe i 
de l'informe de l'Arquitecte Municipal de 24 d'octubre de 2017 i que per l'interessat es manifeste 
expressament l'acceptació que s'inicie l'elaboració i tramitació del Conveni o, en cas contrari, el seu 
desistiment a la petició de llicència formulada. Oliva, 6 de novembre de 2017. TAG URBANISME.” 
 
El text del Conveni ha sigut sotmés a informació publica mitjançant anunci publicat en el Diari 
Oficial de la Comunitat Valenciana núm. 8271 d'11 d'abril de 2018 i que, transcorregut el 
termini assenyalat no consta que s'hagen formulat al·legacions a aquest. 
 
Vist l'informe jurídic de data 24 de maig de 2018, que es reprodueix: 
 
“INFORME.- Vist novament expedient OMA 63/2017 que es tramita per sol·licitud de llicència d'obres, 
formulada per Sra. IOANA MICLAUS BORZ, per a les de construcció d'habitatge unifamiliar aïllat en 
Urbanització Bellavista 101. 
 
Considerant que el text del Conveni Urbanístic a subscriure entre el sol·licitant de l'eficiència i 
l'Ajuntament va ser sotmés a tràmit d'informació publica, mitjançant anunci que va aparéixer publicat en 
el DOCV núm. 8271 d'11 d'abril de 2018. 
 
Considerant que no consta en l'expedient que s'hagen formulat al·legacions dins del període d'informació 
publica. 
 
Per tot el que s'ha exposat, el funcionari que subscriu ha d'informar el següent: 

1r. Procedeix sotmetre el Conveni Urbanístic a l'aprovació del Ple de l'Ajuntament, com a òrgan 
competent, previ el dictamen de la Comissió Informativa d'Ordenació del Territori. 
2n. Una vegada aprovat definitivament el referit Conveni Urbanístic es disposarà la publicació de la 
ressenya de l'aprovació en el Butlletí Oficial de la Província. 
3r. Per l'interessat s’haurà d'aportar, en el moment de la signatura del Conveni i per a la seua 
incorporació a l'expedient, la justificació de la constitució de l'aval bancari a què es refereix el punt 
Segon de les Clàusules del Conveni, per un import de 2.789'19 euros. 
4t. Una vegada signat el Conveni Urbanístic es podrà concedir, previs els informes tècnics i jurídics 
preceptius, la llicència d'obres sobre la base del Projecte Bàsic. Les obres no podran donar 
començament fins a la presentació i supervisió tècnica del Projecte d'Execució visat pel Col·legi 
Oficial, així com l'Estudi Bàsic de Seguretat i Salut, Estudi de Gestió de Residus Sòlids de la 
Construcció i el Full de nomenament d'Aparellador o Arquitecte Tècnic. Oliva, 24 de maig de 2018. 
TAG URBANISME.” 

 
Sotmés el Conveni a dictamen de la Comissió Informativa es dictamina i informa favorablement 
el mateix per la unanimitat dels seus membres i, en conseqüència, s'eleva al Ple de l'Ajuntament 
la seua proposta d'acord en tal sentit, per a l'aprovació del Conveni i la seua signatura i la 
posterior concessió de la llicència d'obres una vegada acreditat el compliment dels termes de 
l'expressat Conveni.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es produiran. 
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El Ple de l'Ajuntament, amb 16 vots a favor (6 del Grup Partit Popular, 5 vots del Grup 
Compromís per Oliva, 3 vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 vot del Grup 
Esquerra Unida del País Valencià, i 1 vot del Grup Municipal Gent d’Oliva) i 2 
abstencions del Grup Socialista Municipal, acorda aprovar el dictamen transcrit 
precedentment. 
 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 
 Sr. alcalde: “És un tema que ja hi ha precedents. Com saben vostés és una 

sol·licitud d’obra major en Bellavista, que és sòl urbà, amb ordenació detallada 
segons el pla general, però que o té el programa desenvolupat. El sòl sobre el qual es 
demana la concessió no té la condició de solar, però això es proposa aquest conveni 
de gestió amb la propietat, per garantir les obligacions de la futura programació pel 
que fa a l’equidistribució de les obligacions de la unitat d’actuació, i les cessions de 
superfícies obligatòries. Es presenta un projecte bàsic, que ha estat informat, com 
diu l’informe de l’arquitecte municipal, en el sentit que compleix la normativa 
urbanística, les normes de pla parcial de Bellavista; s’acompanya un informe jurídic 
del TAG d’Urbanisme, amb el contingut i les determinacions que ha de contindre el 
conveni pel que fa als deures urbanístics, a la necessitat d’aportar un aval bancari 
per part de la propietat, per a respondre de les futures obres d’urbanització que 
resten, altres condicionants, com ara el sistema de depuració d’aigües, etc. El 
conveni s’ha sotmés a informació pública, sense que s’hagen presentat al·legacions, 
i ara el que toca és l’aprovació del Ple, si així es considera, i la publicació en el 
BOP. Una vegada estiga això conclós, la propietat haurà de presentar novament un 
aval bancari, un projecte d’execució, un estudi de seguretat i salut, i un estudi de 
gestió de residus sòlids, que serà novament informat tècnicament, per l’arquitecte, i 
jurídicament pel TAG d’Urbanisme.” 

 
 
 
QUART. DICTAMEN CI D'HISENDA I BÉNS MUNICIPALS SOBRE LA 
MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER A SUPLEMENTS DE CRÈDITS 
01/2018/S. 
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda i Béns Municipals, de 
data 17 de juliol de 2018, en relació a l'assumpte de l'epígraf, que diu textualment: 
 
“MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA PER SUPLEMENTS DE CRÈDITS 01/2018/S 
 
Vist l'expedient número 01/2018/S de modificació de crèdits mitjançant suplement de crèdits 
finançats amb baixes de partides del Pressupost Municipal vigent. 
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Vista la necessitat inajornable que existeix en el municipi d'Oliva disposar en el pressupost 
municipal de l'aportació que correspon a aquest Ajuntament del Programa de Foment de la 
Regeneració i Renovació Urbana del barri antic (ARRU) de la ciutat d'Oliva a fi de poder iniciar 
les actuacions una vegada se subscriga el conveni corresponent i per tant, les despeses 
específiques i determinades que es pretenen cobrir amb aquests crèdits extraordinaris, no 
permeten que la seua realització es demore a exercicis futurs . 
 
Vist que l'aportació total de l'Ajuntament d'Oliva ascendeix a 1.314.000,00 €, dels quals 
corresponen 282.000 € a actuacions de rehabilitació, 153.000 € a actuacions de reedificació, 
800.000 € a reurbanització, 69.000 € a despeses de l'equip tècnic de gestió i 10.000 € a ajudes 
per a reallotjaments temporals. 
 
Vist l'informe del TAG d'Urbanisme, de data 6 de febrer de 2017, en relació a les despeses 
previstes en aquest programa ARRU en el qual conclou que considera finançables amb fons 
procedents del patrimoni públic del sòl els de rehabilitació, reedificació i reurbanització, és a 
dir, un total d'1.235.000 €, atenent el que es disposa en l'apartat d) del punt 1r de l'article 99 de 
la Llei 5/2014, de 25 de juliol, de la Generalitat, d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge 
de la Comunitat Valenciana, segons el qual té la consideració d'actuacions d'interés social les 
que, entre altres supòsits, tenen com a fi “actuacions d'iniciativa pública destinades a la 
renovació urbana, reforma interior o rehabilitació d'habitatges”. Considerant que No s'havia 
considerat en l'aportació municipal per obres de reubanización l'IVA corresponent a aquesta 
obra que ascendeix a 198.240,00 € i que ha d'entendre's com un major cost de l'obra. 
 
Considerant que, existeix una aplicació del pressupost municipal de l'Ajuntament d'Oliva la 
dotació del qual s'estima reduïble sense que això afecte el normal funcionament de les àrees 
afectades, ja que es tracta d'una aplicació finançada amb fons procedents del PPS i que 
únicament pot ser destinada a les finalitats previstes en la Llei per a aquests ingressos prèvia 
l'oportuna modificació pressupostària. 
 
Vist l'Informe de la Intervenció municipal, de data 17 de juliol de 2018, en el qual, a la vista de 
l'informe del TAG d'Urbanisme, s'informa favorablement la modificació proposada si bé 
s'adverteix de la repercussió que l'execució de la despesa corresponent a la modificació 
proposada pot tindre sobre l'estabilitat pressupostària i la regla de despesa. 
 
El regidor d'Hisenda i tinent d'alcalde eleva al Ple, previ dictamen de la Comissió d'Hisenda i 
Béns municipals amb el vot favorable de Sr. Vicent Canet Llidó (representant de Bloc-
Compromís, 5 vots), Sr. Gabriel Oltra Mestre (representant de Projecte Ciutadans d’Oliva, 4 
vots), i Sr. Alejandro Salort Rubio (representant d'Esquerra Unida, 1 vot) i l'abstenció de la Sra. 
Alejandra Tomás Doménech Verdú (representant del PP, 6 vots) i la Sra. Ana Mª Morell Gómez 
(representant del PSOE, 4 vots), DICTAMINA FAVORABLEMENT i eleva al Ple la següent 
PROPOSTA D'ACORD 
 
 
PRIMER. Aprovar provisionalment l'expedient número 01/2018/S de modificació de crèdit 
mitjançant suplement de crèdits següent que es finançarà amb baixes de les partides que 
s'indiquen:  
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SUPLEMENT DE CRÈDITS: 
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA. 
ACTUALS 

PRESSUPOST  
DEFINITIU 

15220.6190000 Conserv/Rehab.Edific. 
Inversió reposició 
infraestructures 

 
 

0,00 

 
 

800.000,00 

 
 

198.240,00 

 
 

998.240,00 
 TOTAL AUGMENTS   198.240,00  

 
BAIXES: 
PARTIDA DENOMINACIÓ PRESSUPOST 

INICIAL 
MODIFICA. 
ANTERIORS 

MODIFICA. 
ACTUALS 

PRESSUPOST  
DEFINITIU 

15120. 6000000 Urb, (P.M.S). Inversió 
Nova en terrenys 

0,00 1.360.883,77 -198.240,00 1.162.643,77 

 TOTAL DISMINUCIONS   -198.240,00  

 
SEGON. Exposar al públic l'expedient en el tauler d'anuncis i en el Butlletí Oficial de la 
Província durant 15 dies hàbils a comptar des de l'endemà a la seua publicació en el BOP, 
posant a la disposició del públic la documentació corresponent i podent, durant aquest termini 
els interessats presentar reclamacions davant el Ple. 
 
TERCER. En cas que no es presenten reclamacions en termini, es considerarà definitivament 
aprovat l'acord provisional. 
 
QUART. L'acord definitiu i el resum per capítols de la modificació acordada s’haurà de 
publicar en el Butlletí Oficial de la Província. 
 
CINQUÉ. De l'expedient definitivament aprovat es remetrà còpia als departaments 
corresponents, afectats per aquest expedient, al departament d'Intervenció així com a 
l'Administració General de l'estat i de la Comunitat Autònoma.” 
 
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
El Ple de l'Ajuntament, amb 10 vots a favor (5 vots del Grup Compromís per Oliva, 3 
vots del Grup Projecte –Ciutadans d’Oliva, 1 vot del Grup Esquerra Unida del País 
Valencià, i 1 vot del Grup Municipal Gent d’Oliva) i 8 abstencions (6 del Grup Partit 
Popular i 2 del Grup Socialista Municipal), acorda aprovar el dictamen transcrit 
precedentment. 
 
Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. Canet Llidó: “Aquesta modificació pressupostària té a vore amb el programa 

ARRU, que ha passat diverses vegades per aquest plenari; en concret en aprovar el 
pressupost de 2017 vam crear una partida nova, la 5220 per al programa ARRU, que 
el vam dotar dotació pressupostària per anar fent front a les necessitats que pogueren 
eixir al llarg del programa; i quan vam signar el conveni de gestió, que no el de la 
comissió de seguiment bilateral, es va considerar convenient fer l’aportació total que 
havia de fer el municipi, des del primer exercici, tot i que no era estrictament 
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imprescindible. D’aqueixa forma, el 8 de juny de 2017 es va aprovar una 
modificació pressupostària, que partia del PMS, i on es van aportar els 800.000 
euros de finançament de les obres de reurbanització, els 282.000 euros per a les 
ajudes a la rehabilitació, i els 153.000 euros per al finançament de les ajudes de 
reedificació. L’1 de setembre de 2017 es va fer una altra aportació per a completar 
l’aportació municipal a l’oficina tècnica de gestió, a través d’un expedient, el 
16/2017, una transferència. I el 28 de setembre de 2017 es va fer una modificació 
pressupostària, en aquell moment la S4/2017, per 198.240 euros que es corresponien 
a l’import de l’IVA de les actuacions de reurbanització. Els 800.000 euros de 
l’aportació municipal, més els 144.000 de l’aportació ministerial; és a dir, l’IVA 
dels 944.000 euros. Aqueixa modificació pressupostària, S4/2017, no va culminar la 
seua tramitació; s’havia de fer tot això que ha llegit la secretària, abans del 31 de 
desembre de l’exercici passat; no es va fer, vam detectar l’error quan vam tancar la 
comptabilitat; i el que fem ara és repetir la modificació pressupostària S4/2017, en el 
mateixos termes que es va fer en aquell moment; per la mateixa quantitat i causant 
baixa de la mateixa partida pressupostària, que és la partida del Patrimoni Municipal 
del Sòl. Això no ha tingut cap conseqüència ni per al programa ARRU, ni per a 
l’ajuntament, ni per a la comptabilitat, perquè la partida de PMS es va quedar com 
estava, perquè no es va minorar; el programa ARRU s’ha pogut desenvolupar 
exactament igual, perquè no era estrictament necessari tindre l’aportació en 
l’exercici 2017 sinó al llarg del desenvolupament del programa, i per tant el que fem 
és esmenar això i que la modificació que vam fer l’1 de setembre de 2017, com que 
estava finançada amb despesa corrent, també s’haurà de modificar en el moment que 
siga necessari per tirar endavant el programa.” 

 
 Sra. Morell Gómez: “Sí que el regidor va comentar en la Comissió d’Hisenda que 

aquest mateix acord ja s’havia sotmés a votació en el plenari de 28 de setembre de 
2017, pe`ro exactament no vam parlar de dates, però que no havia donat temps 
perquè entrara la publicació i que puguera entrar en vigor aquesta modificació de 
crèdit. Sí que m’ha estranyat en revisar la data en què es va aprovar el 2017 i vaig 
vore que era el plenari de 28 de setembre. La tramitació tan sols és una publicació 
en el BOP durant quinze dies hàbils. M’ha sorprés que des del 28 de setembre de 
2017 van haver tres mesos per poder fer la publicació i que en aquells tres mesos no 
es va fer; per tant, em fa un poc de mala sensació que torne a passar deu mesos 
després el mateix acord plenari. Només volia fer-li una pregunta al sr. Canet, i era 
per què en tres mesos no va donar la publicació dels quinze dies hàbils? I quina era 
la raó per la qual no s’havia fet la publicació.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “A la comissió ja es va dir que va ser un error i ho va reconéixer la 

mateixa interventora en la comissió. Va ser un error de tramitació, que no es va 
tramitar dins de l’exercici 2017 i que s’havia de tornar a tramitar dins de l’exercici 
de 2018. Temps suficient de tres mesos? Són quinze dies si no es presenten 
al·legacions, si no tornar-ho a presentar. Així i tot hauria hagut temps suficient en 
2017 per haver-ho fet. Però no es va fer per un error. Si no ho he dit en la primera 
intervenció, ho dic ara.” 
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CINQUÈ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS PER 
SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL 
PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA 
EDIFICANT A LA CIUTAT D’OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN CONSERVATORI PROFESSIONAL DE 
MÚSICA JOSEP CLIMENT.  
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals, de data 17 
de juliol de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“SEGON.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN CONSERVATORI PROFESSIONAL DE MÚSICA 
JOSEP CLIMENT 
 
ATESA la proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió al 
projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el 
Conservatori Josep Climent signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora 
delegada d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL 
CONSERVATORI DE MÚSICA JOSEP CLIMENT.  
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 
de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
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termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 

5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 10 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
Fonaments Jurídics 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà 
cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 
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Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

IV L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació mancara de 
dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà d’acreditar l’existència de 
dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el finançament de totes i cadascuna de les 
atribucions que es deleguen. 
 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent: 
 

PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
Conservatori de Música Josep Climent, amb codi d’identificació 46021782 i que es concreten en: 
construcció de noves Aules, i accessibilitat a la part de l’escenari de l’Auditori (ascensor),amb un 
pressupost estimat de 2.923.174’88 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta 
actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 
redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar Conservatori de Música Josep Climent 
 
La Regidora d’Educació. Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
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VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ 
estudi i deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació 
entre administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant 
a la ciutat de Oliva, que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió 
prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a 
executar en el centre Conservatori de Música Josep Climent, amb codi d’identificació 
46021782 i que es concreten en: construcció de noves Aules, i accessibilitat a la part de 
l’escenari de l’Auditori (ascensor),amb un pressupost estimat de 2.923.174’88 euros 
(IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar 
Municipal, segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i 
Esport mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a 
adjuntar la documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord 
del Consell Escolar Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import 
destinat a l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció 
facultativa, així com d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat 
de les despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar Conservatori de Música Josep 
Climent.” 
  
Finalitzades les intervencions, que després es reproduiran. 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
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Les intervencions a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueixen tot 
seguit: 
 
 Sr. alcalde: “Com no tots els membres estaven en la Junta de Portaveus, la mateixa 

regidora d’Educació va demanar que es corregira un xicotet error que hi ha en els 
tres dictàmens; en els antecedents, en el punt cinqué, en parlar de la “sol·licitud 
prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 11 centres que precisen alguna 
actuació” que no en són 11, que en són 10. Els qui estaven en la Junta de Portaveus 
ho tindran rectificat. Això val per als altres dos dictàmens.” 

 
 Sra. Pastor Bolo: “Només per un aclariment, que com bé ha dit vosté ja ha dit, en 

la reunió de la Junta de Portaveus ja es va dir; en un principi l’escoleta “El Caragol” 
també estava contemplada, però com que l’alcalde i jo vam assistir a Gandia a un 
pla de millores independents dels centres educatius, per això són deu centres. Són 
els centres d’infantil i primària, els dos instituts, l’EPA i el Conservatori. Com ja es 
va explicar en el plenari de juny, que es van aprovar les set delegacions de 
competències, ens en quedaven tres. Com bé s’ha dit ací, és demanar la delegació de 
competències a la direcció del dit projecte; és un pla de construcció, reforma i 
millora de tots els centres educatius que tenim a la nostra ciutat; hui passaran les tres 
memòries que ens faltaven. Sumen deu memòries que s’han d’enviar a la 
conselleria; ja s’han enviat les que es van aprovar en el plenari de juny. Simplement 
agrair a tota la comunitat educativa la seua implicació i el seu suport, igual que el 
recolzament que ha obtingut de tots els grups municipals que conformem la 
corporació. La feina de l’ajuntament està feta; ara s’ha d’esperar que aquestes 
millores siguen una realitat en dotar-les econòmicament en la conselleria. Creiem en 
aquest pla i crec que serà necessari per acabar i tindre els nostres centres escolars en 
condicions.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres, com ja vam fer en el plenari de juny, volíem sumar-

nos a l’agraïment, tant als centres, a la comunitat educativa, al Departament 
d’Educació, i com no a la seua regidora, Yolanda Pastor, per fer aquesta tasca que 
reverteix en el bé dels centres del nostre municipi.” 

 
 
SISÈ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS PER SOL·LICITAR 
LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I LA 
GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT 
A LA CIUTAT D’OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A 
EXECUTAR EN CEIP LLUIS VIVES.  
 
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals, de data 17 
de juliol de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
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“TERCER.- PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES 
ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A 
TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES 
ACTUACIONS A EXECUTAR EN CEIP LLUIS VIVES. 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió 
al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat valenciana, per a dur a 
terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les actuacions a executar en el CEIP 
Lluis Vives asignada/presentada per la Sra. Yolanda pastor Bolo, Regidora delegada 
d’Educació, amb data 15 de juny del 2018, la qual és com segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que 
disposa l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el 
Reglament d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la 
Comissió Informativa Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la 
següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP 
LLUIS VIVES. 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
 
Antecedents 

1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 
de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 
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5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 10 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
Fonaments Jurídics 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà 
cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 

Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

IV. L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 
finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació 
mancara de dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà 
d’acreditar l’existència de dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el 
finançament de totes i cadascuna de les atribucions que es deleguen. 

 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
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Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
CEIP LLUIS VIVES, amb codi d’identificació 46005910 i que es concreten en: rehabilitar pista, 
elevador, aire acond, carpinteria, amb un pressupost estimat de 686.194’29 euros (IVA inclòs), que 
cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 
redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar CEIP Lluis Vives 
 
La Regidora d’Educació. Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 15 de juny de 2018 
 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre CEIP LLUIS VIVES, amb codi d’identificació 46005910 i que es concreten en: 
rehabilitar pista, elevador, aire acond, carpinteria, amb un pressupost estimat de 686.194’29 
euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
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Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 
l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar CEIP Lluis Vives.” 
 
 
Finalitzada la intervenció, que després es reproduirà. 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
 
La intervenció a què s’ha fet referència en aquest assumpte es reprodueix tot seguit: 
 
 Sr. Canet Llidó: “Intervinc en aquest punt en referència a l’anterior i posterior; 

volia fer-ho en l’anterior, però francament, se m’ha passat. Simplement repetir el 
que ja vaig dir en el plenari de juny, el nostre grup considera una iniciativa molt 
encertada el pla Edificant, i anar treballant any a any, a llarg termini, o mitjà i llarg 
termini totes les inversions necessàries en matèria d’instal·lacions educatives de les 
diferents ciutats del País Valencià; i entenem que el treball que ha fet la regidora 
delegada d’Educació, la Sra. Yolanda Pastor, ha treballat molt bé, de forma 
coordinada amb els centres i els serveis tècnics municipals, les necessitats per tal de 
concretar-les en aquelles que són les més necessàries per a cadascun dels centres, 
sense deixar-se’n cap per atendre, i pensem que la suma d’aqueixes dues bones 
iniciatives, o dues bones gestions, finalment tinguen el pressupost necessari per 
arribar a bon terme.” 
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SETÈ.- DICTAMEN CI DE SERVEIS SOCIOCULTURALS PER SOL·LICITAR 
LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE 
COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I LA 
GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT 
A LA CIUTAT D’OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A 
EXECUTAR EN CEIP ALFADALI.  
  
Informats del dictamen de la Comissió Informativa de Serveis Socioculturals, de data 17 
de juliol de 2018, en relació a l’assumpte de l’epígraf, que diu textualment: 
 
“DESPATX EXTRAORDINARI.  
La Sra. Yolanda Pastor, sol·licita incorporar com a despatx extraordinari la proposta de 
dictamen per sol·licitar la delegació de competències i adhesió al projecte de cooperació 
entre les administracions locals i la Generalitat Valenciana, per a dur a terme el Pla 
edificant a la ciutat d’Oliva, expressament per les actuacions a executar en Ceip 
Alfadalí. 
 
S’aprova per unanimitat la incorporació al l’orde del dia. 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIES I ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE 
LES ADMINISTRACIONS LOCALS I LA GENERALITAT VALENCIANA, 
PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA CIUTAT D’ OLIVA, 
EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN CEIP 
ALFADALÍ. 
 
ATESA la proposta proposta de dictamen per sol·licitar la delegació de competències i 
adhesió al projecte de cooperació entre les administracions locals i la generalitat 
valenciana, per a dur a terme el pla edificant a la ciutat d’ oliva, expressament per les 
actuacions a executar en el CEIP Alfadalí signada/presentada per la Sra. Yolanda pastor 
Bolo, Regidora delegada d’Educació, amb data 12 de juliol del 2018, la qual és com 
segueix: 
 
Yolanda Pastor Bolo, en la seua qualitat de Regidora Delegada d’Educació, a l'empara del que disposa 
l'article 97.1 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprovà el Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, proposa a la Comissió Informativa 
Municipal de Serveis Socioculturals que dictamine favorablement la següent proposta: 
 
PROPOSTA DE DICTAMEN PER SOL·LICITAR LA DELEGACIÓ DE COMPETÈNCIES I 
ADHESIÓ AL PROJECTE DE COOPERACIÓ ENTRE LES ADMINISTRACIONS LOCALS I 
LA GENERALITAT VALENCIANA, PER A DUR A TERME EL PLA EDIFICANT A LA 
CIUTAT D’ OLIVA, EXPRESSAMENT PER LES ACTUACIONS A EXECUTAR EN EL CEIP 
ALFADALÍ. 
 
YOLANDA PASTOR BOLO, Regidora Delegada d’Educació té a bé elevar a la consideració del Ple de 
l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socioculturals, l’ adopció 
de la següent PROPOSTA 
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Antecedents 
1. De conformitat amb l’article 27 de la Constitució Espanyola, l’educació és un dret fonamental i 

de tots els espanyols. Mentre que l’article 15 de la Llei orgànica 8/1980, de 22 desembre, de 
finançament de les comunitats autònomes, atribueix a l’educació la condició de servei públic 
fonamental. Per a fer efectiu aquest dret és necessària la dotació d’unes infraestructures 
educatives de qualitat. 

2. La disposició addicional segona de la Llei Orgànica 8/1985, de 3 de juliol, reguladora del Dret a 
l’Educació disposa que «Les Corporacions locals cooperaran amb les Administracions 
educatives competents, en el marc d’allò establert per la legislació vigent i, si és el cas, en els 
termes que s’acorden amb elles, en la creació, construcció i manteniment dels centres públics 
docents...». I de conformitat amb l’article 8.1 de la Llei Orgànica 2/2006, de 3 de maig, 
d’Educació, «Les Administracions educatives i les Corporacions locals coordinaran les seues 
actuacions, cadascuna en l’àmbit de les seues competències, per a assolir una major eficàcia dels 
recursos destinats a l’educació i contribuir als fins establerts en aquesta llei». 

3. En aquest sentit, la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport ha posat en marxa el 
Pla Edificant, regulat pel Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el 
règim jurídic de cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat 
Valenciana per a la construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres 
públics docents de la Generalitat (DL.5/2017). 

4. El Consell Escolar Municipal, reunit el 19 de gener de 2018, realitza consulta per a adherir-se al 
pla de cooperació previst en el DL.5/2017 i els membres present manifesten la seua conformitat 
amb l’adhesió al Pla Edificant. 

5. Amb data 23/01/2018, registre d’entrada 05TUI/2018/1933 l’Ajuntament d’Oliva complimenta 
la sol·licitud prèvia d’adhesió al procediment amb indicació dels 10 centres que precisen alguna 
actuació, per ordre de preferència (Fase 1). 

 
Fonaments Jurídics 

I. Decret Llei 5/2017, de 20 d’octubre, del consell, pel qual s’estableix el règim jurídic de 
cooperació entre la Generalitat i les administracions locals de la Comunitat Valenciana per a la 
construcció, l’ampliació, l’adequació, la reforma i l’equipament de centres públics docents la 
Generalitat (DL.5/2017), el qual regula tot el procediment i determina que l’òrgan competent per 
a la sol·licitud és el Ple de l’Ajuntament. Procediment que cal connectar amb d’acord amb el que 
estableixen els articles 22.2 g) i 47.2.2 h), de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de Bases de Règim 
Local (LRBRL) quant a la delegació de competències. 

II. L’article 7.3 de la LRBRL en la nova redacció donada per la Llei 27/2013, de 27 de desembre de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local (LRSAL) determina que “L’Estat i les 
comunitats autònomes, en l’exercici de les seues respectives competències, podran delegar en les 
Entitats Locals l’exercici de les seues competències. Les competències delegades s’exerceixen 
en els termes establerts en la disposició o en l’acord de delegació, segons corresponga, amb 
subjecció a les regles establertes en l’article 27, i preveuran tècniques de direcció in control 
d’oportunitat i eficiència.». I l’article 1 de la LRSAL que modifica l’article 27 de la LRBRL 
determina que «La delegació haurà de millorar l’eficiència de la gestió pública, contribuir a 
eliminar duplicitats administratives i ser conforme amb la legislació d’estabilitat pressupostària i 
sostenibilitat financera». Aquests articles s’han de posar en relació amb l’apartat 6 de l’esmentat 
article 27 que especifica que «La delegació haurà d’anar acompanyada en tot cas del 
corresponent finançament, per la qual cosa serà necessària l’existència de dotació pressupostària 
adequada i suficient en els pressupostos de l’Administració delegant per a cada exercici 
econòmic, sent nul·la sense aquesta dotació» i l’art. 146 i següents de la Llei 8/2010, de Règim 
Local de la Comunitat Valenciana que ve a establir una reserva de llei per a dur a terme la 
delegació acompanyada de la corresponent dotació pressupostària. 

III. L’article 7.4 de la LRBRL en la nova redacció donada per la LRSAL especifica que: 
Les entitats locals només podran exercir competències distintes de les pròpies i de les 
atribuïdes per delegació quan no es pose en risc la sostenibilitat financera del conjunt de la 
Hisenda municipal, de conformitat amb els requeriments de la legislació d’estabilitat 
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pressupostària i sostenibilitat financera i no s’incórrega en un supòsit d’execució simultània 
del mateix servei públic amb altra Administració Pública. A aquests efectes, seran 
necessaris i vinculants els informes previs de l’Administració competent per raó de matèria, 
en els qual s’assenyale la inexistència de duplicitats, i de l’Administració que tinga 
atribuïda la financera sobre la sostenibilitat financera de les noves competències. 

En tot cas les actuacions a les quals es refereix la sol·licitud de delegació de competències no suposarà 
cap despesa per a l’Ajuntament d’Oliva de conformitat amb el citat article 7.4 de la LRBRL. 

Amb la finalitat d’assegurar la sostenibilitat de les actuacions, a partir del segon any 
d’implantanció del règim de cooperació previst en aquest decret llei, la conselleria 
competent en matèria d’educació haurà d’elevar, perquè l’aprove la comissió delegada 
d’Hisenda i Pressupostos, una memòria on es detalle tant les delegacions efectivament 
autoritzades, amb indicació del seu cost i estat d’execució, així com una previsió, 
degudament quantificada de les que té previst autoritzar durant l’exercici següent la qual 
haurà d’estar aprovada amb anterioritat al 30 de setembre de 2019. 

 
IV. L’article 5.4 del DL.5/2017 que excepcionalment podrà acordar-se que l’entitat local anticipe el 

finançament, supòsit que per al cas de Oliva serà de difícil aplicació, atès que si la delegació 
mancara de dotació pressupostària. Així doncs, per a poder acceptar la delegació s’haurà 
d’acreditar l’existència de dotació pressupostària per part de la Generalitat per a afrontar el 
finançament de totes i cadascuna de les atribucions que es deleguen. 

 
Sobre la base dels fets i fonaments jurídics, exposats, s’eleva a la consideració del Ple de l’Ajuntament 
l’adopció de la següent PROPOSTA D’ACORD 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de Oliva, 
que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 05TUI/2018/1933, de 23 de gener 
de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en el centre 
CEIP ALFADALÍ, amb codi d’identificació 46018281 i que es concreten en: construcció aulario INF, 
gimnasio, usos múltiples, reparar pista, ,amb un pressupost estimat de 1.627.457,94 euros (IVA inclòs), 
que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, segons 
consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport mitjançant 
l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la documentació referida en 
l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar Municipal i la memòria en la 
memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a l’obra, el de 
redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com d’altres assistències 
tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació pressupostària 
necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les despeses derivades de la 
delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la Intervenció 
municipal. 
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Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar CEIP Alfadalí 
 
La Regidora d’Educació. Yolanda Pastor Bolo 
Oliva, 12 de juliol de 2018 

 
VOTACIONS 
Els membres de la Comissió Municipal Informativa de Serveis Socio Culturals previ estudi i 
deliberació i amb unanimitat dels vots favorables dels membres de la comissió  
 
Es dictamina favorablement el següent 
 
Primer. Sol·licitar la delegació de competències i l’adhesió al projecte de cooperació entre 
administracions local i la Generalitat Valenciana per a dur a terme el Pla Edificant a la ciutat de 
Oliva, que afecten els deu centres relacionats en el document d’adhesió prèvia 
05TUI/2018/1933, de 23 de gener de 2018. 
 
Segon. Expressament, sol·licitar la delegació de competències per a les actuacions a executar en 
el centre CEIP ALFADALÍ, amb codi d’identificació 46018281 i que es concreten en: 
construcció aulario INF, gimnasio, usos múltiples, reparar pista, ,amb un pressupost estimat de 
1.627.457,94 euros (IVA inclòs), que cobreix el finançament íntegre d’aquesta actuació. 
 
Tercer. Declarar que aquestes actuacions han estat recolzades pel Consell Escolar Municipal, 
segons consta en els antecedent 4rt d’aquest acord 
 
Quart Donar trasllat d’aquest acord a la Conselleria d’Educació, Investigació, Cultura i Esport 
mitjançant l’inici de la fase 2 del procediment amb l’accés a la plataforma per a adjuntar la 
documentació referida en l’article 7 del DL.5/2017, és a dir: aquest Acord del Consell Escolar 
Municipal i la memòria en la memòria en la qual es detalla: 

 Descripció tècnica de l’actuació 

 Import màxim previst del cost de la intervenció, amb el detall de l’import destinat a 
l’obra, el de redacció del projecte (si procedeix), i el de la direcció facultativa, així com 
d’altres assistències tècniques necessàries 

 
Cinqué. L’acceptació de la delegació quedarà condicionada a l’existència de dotació 
pressupostària necessària en els pressupostos de la Generalitat per a afrontar la totalitat de les 
despeses derivades de la delegació que es demana mitjançant aquest acord. 
 
Sisè. Donar compte del present acord als Departaments d’Urbanisme i d’Educació i a la 
Intervenció municipal. 
 
Setè. Comunicar aquest acord al Consell Escolar CEIP Alfadalí.” 
 
 
El Ple de l’Ajuntament, per unanimitat dels membres assistents, acorda aprovar el 
dictamen transcrit anteriorment. 
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PART II.- CONTROL I SEGUIMENT DE L’ACCIÓ DE GOVERN. 

 
VUITÉ.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA DES DE 
L’ÚLTIMA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, DEL NÚM. 1565/18 AL 1870/18. 
 
Es dóna compte dels Decrets de l’Alcaldia, des del Decret núm. 1565/18, de 12 de juny 
de 2018, fins el Decret núm. 1870/18, de 19 de juliol de 2018. 
 
La corporació queda assabentada. 
 
 
PRECS I PREGUNTES. 
 
En aquest apartat de l’ordre del dia es produeixen les manifestacions que tot seguit 
s’indiquen: 
 
 Sra. Morell Gómez: “Aquesta pregunta ja la vaig plantejar al regidor d’Hisenda en 

la passada comissió, i és referent al pressupost municipal de 2018. Vaig preguntar al 
regidor com estava l’aprovació, la presentació del pressupost i la possibilitat de 
sotmetre-ho a votació; el regidor va contestar i ens va comunicar que com que no 
havia obtingut el consens necessari, el recolzament necessari, no podia portar el 
pressupost de 208, però que intentaria treballar en el pressupost de 2019. A nosaltres 
això ens preocupa moltíssim, perquè jo crec que això vint-i-un regidors que formem 
part de la corporació, entenem, i si no haurem de saber perquè és la nostra 
responsabilitat que té el pressupost municipal, no només perquè el fet de no tindre’l 
farà que no tinguem inversions a càrrec del pressupost municipal, només del PMS i 
aquelles altres que estan cofinançades amb altres administracions públiques; però 
realment les inversions a càrrec de les nostres partides no les tindrem. No només 
això és important sinó que també és important per adequar l’increment dels 
ingressos que tindrem en l’exercici 2018 respecte a la previsió de les necessitats que 
s’han de cobrir en les diverses àrees. Per tant, jo crec que el pressupost municipal és 
importantíssim. Entenc que quan aquest govern es va formar, estava format per onze 
regidors que el van conformar, van acceptar les delegacions que el Sr. González, 
com a alcalde, feia a cadascun dels regidors, i entenc que en el mes de juliol de 
2018, a dia de hui, els onze mateixos regidors formen part del mateix govern; del 
nostre grup no entenem ni la figura dels becaris, ni la figura dels col·laboradors; tots 
els onze, per a nosaltres, formen part del govern, des del moment que tenen 
delegacions, sous, assessors, i secretaris. Per tant, li pregunte a vosté, Sr. González, 
perquè jo crec que és el màxim responsable; voldria saber si des de la setmana 
passada ha hagut cap canvi, si la resta de regidors del govern estan disposats a 
negociar i a tirar endavant el pressupost de 2018. Si no és així, ens agradaria saber si 
vosté, com a president i alcalde prendrà cap mesura al respecte, i també m’agradaria 
saber, perquè al remat són quatre partits polítics, no puc demanar a cadascun dels 
regidors per què s’ha arribat a aquesta situació; m’agradaria saber de cadascuna de 
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les formacions polítiques per què no poden arribar a un consens, quin és el problema 
per aprovar el pressupost, o almenys per sotmetre’l a votació, perquè al final no 
depén només dels onze que formen el govern, que també compta l’oposició; 
m’agradaria que cada grup polític ens donara l’opinió, algun raonament de per què 
no es recolza el pressupost que ha presentat el regidor d’Hisenda. Ja dic que crec 
que serà la primera vegada que no tindrem pressupost municipal, i a nosaltres sí que 
ens preocupa; i sobretot perquè el regidor va dir que treballaria en el del 2019; per la 
qual cosa ens fa entendre que no sé quin és el problema que hi ha en el de 2018, que 
no van a tindre en el 2019. per tant ens agradaria saber l’opinió de tots els grups 
polítics.” 

 
 Sr. Llopis Ibiza: “Jo parlaré sobre el tema del Departament d’Urbanisme, perquè 

estem veient registres d’entrada dels nostres veïns que porten esperant resposta del 
dit departament de més de set mesos. La veritat que el departament, abans hi havia 
dos TAG, ara només hi ha un TAG d’Urbanisme; si veiem els registres d’entrada 
veiem que hi ha cada vegada més registres d’entrada per a aqueix departament que 
cap als altres on hi ha més auxiliars, administratius i fins i tot tècnics, i no entenem 
com no es fa res; resulta que a primers de legislatura vostés van aprovar dos alts 
càrrecs, recordem un assessor jurídic i un altre TAG, i a hores d’ara, acabant la 
legislatura no sabem què ha sigut d’aqueixos dos alts càrrecs que van aprovasr; però 
la meua pregunta és si es pensa fer alguna cosa, o es pensa fer alguna remodelació, 
com sí que va dir el Partit Popular des del principi; ja es va comentar ací des de 
l’equip de govern que anaven a trencar ous per fer truites, i els únics ous que veiem 
no són per fer truites, estan escampats perquè les coses no ixen endavant. Espere que 
els nostres veïns, que estan desesperats esperant les respostes, puguem donar-los una 
resposta.” 

 
 Sr. Canet Llidó: “En relació a la pregunta que formula la Sra. Morell, com a 

regidor d’Hisenda i com a portaveu, perquè la pregunta té doble caràcter. 
Efectivament vaig comentar en la comissió que el pressupost, lamentablement no es 
portava per la circumstància de no tindre garantida la majoria suficient, el consens 
suficient, per part dels regidors que tenen delegació, i que gestionen el pressupost. 
Compartesc amb vosté la importància del pressupost, sobretot no tant per les 
inversions sinó pel que ha comentat de l’adequació dels ingressos a les despeses; 
resulta que en l’exercici 2018, per una qüestió circumstancial, que després la 
legislació ens marca una série de limitacions i altres, tenim una major recaptació, 
sobretot en matèria de l’impost de l’IBI, tant de rústica com d’urbana, i això podria 
significar una major despesa correnta, majors inversions, etc. per a qualsevol àrea o 
qualsevol inversió. Si no aprovem el pressupost, si no aprovem els ingressos no 
podem aprovar les despeses; per tant els majors ingressos, no podem comptar amb 
ells; i al remat aniran a la liquidació de l’exercici 2018, que tindrem en març de 
2009, però no entraran en circulació per al benefici dels nostres ciutadans i 
ciutadanes. A mi m’hauria agradat poder portar el pressupost abans; vosté diu per 
què el del 19 sí i el del 18 no? El del 19 entenc que si el presentem en setembre i 
anem cara a l’exercici 2019, anem amb el temps que toca per aprovar en condicions 
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un pressupost municipal; en canvi, el de 2018 si el portem en juliol o en agost, ja no 
estem en temps, ni tan sols de seure i raonar les coses; que jo estic disposat a fer-ho i 
no tinc cap inconvenient, però considere que no és massa responsable, o massa 
correcte, portar aqueixa negociació en el mes d’agost a la resta de grups municipals. 
Per la meua banda, el compromís era començar a treballar en setembre el del 19. si 
hi ha cap reconsideració per treballar el del 18, jo no tinc cap inconvenient. 
L’esborrany del pressupost està fet, i les línies mestres en què es treballava també.” 

 
 Sr. Salazar Cuadrado: “Per al·lusions, que ha preguntat per què, els altres grups 

què opinaven, jo opine com la Sra. Morell; és un fet molt preocupant que enguany 
no puguem, almenys de moment, disposar del pressupost de 2018. tot i això, encara 
que ara volguérem començar a moure’ns per intentar aprovar-los, ja ens n’aniríem a 
finals d’any, la qual cosa, pràcticament la despesa s’ha fet; en moltes delegacions la 
despesa s’ha fet i per tant seria un problema; quasi el mateix problema, encara que 
sempre és millor tindre un pressupost que no tindre’l. A mi també em preocupa 
moltíssim. I no serà el Partit Gent d’Oliva qui s’haja oposat al pressupost, ni que 
haja dissentit del pressupost; en tot moment he estat a favor del pressupost que ha 
preparat el ponent d’Hisenda, el Sr. Canet. Òbviament no ha hagut consens, però no 
és per part de Gent d’Oliva. La falta de consens no és per part de Gent d’Oliva. Això 
volia dir. I sí, és un tema molt preocupant.” 

 
 Sr. Salort Rubio: “Nosaltres també havíem fet, si no recorde malament, a primers 

de març les nostres aportacions. El Sr. Canet, com a regidor amb més visió holística 
i amb totes les demandes, ens posa un poc el sostre dins dels números que barallem; 
però nosaltres ja havíem estat parlant amb ell, amb els nostres precs que revertien en 
una millora en Benestar Social i Joventut, com la resta de propostes ho farien en 
altres àrees; per a nosaltres és la primera vegada ací, i no sabem massa bé les 
conseqüències que tindrà la falta d’aprovació del pressupost. si hi ha cap forma 
d’esmenar-ho, nosaltres també estem disposats a fer-ho.” 

 
 Sr. Peiró Sanchis: “Nosaltres per suposat que ens preocupa molt el tema del 

pressupost. Ara sembla que anem a plantejar el de 2019, a setembre, que és quan 
toca. Però clar, nosaltres pensem que el de 2018 era necessari portar-lo. Nosaltres, 
quan es va plantejar la proposta, vam fer les nostres aportacions, cada grup 
municipal va fer les seues, i vam detectar que hi havia criteris que afectaven no 
només a 2018 sinó a anys posteriors. Tant en el tema de la plantilla, com el tema del 
pressupost, nosaltres simplement hem demanat per consens, pel que comentava 
vosté, al final és el plenari qui té la competència per aprovar el pressupost, hem 
demanat en comissió i en reunions, que el pressupost, si el regidor d’Hisenda estava 
convençut que era el millor, no hi havia cap problema que anara a la comissió i al 
plenari. Nosaltres en cap moment hem dit ni que sí, ni que no, ni abstenció; hem dit 
que volíem que ja que van a afectar partides pressupostàries, i que s’han posat 
decisions polítiques en algunes borses del pressupost, que volíem que en aquest 
plenari i en la comissió, la resta de grups municipals, ja que sempre se’ns diu que 
no, nosaltres vam dir que es parlara tots els grups municipals, perquè són coses que 
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ens afectaran a pressupostos posteriors; i en temes de la plantilla, escoltem els 
sindicats. Jo, abans de poder prendre una decisió, vull escoltar també què és el que 
diuen els sindicats de la plantilla. És cert el que diu vosté, al remat el pressupost és 
un tema d’acord plenari; i nosaltres únicament hem demanat al regidor d’Hisenda, 
nosaltres hem fet les nostres propostes negre sobre blanc, estan escrites. Sobre les 13 
delegacions que portem nosaltres i que considerem que és important millorar 
algunes coses. Hi ha discrepàncies? Poden haver-ne. Però això no implica que 
nosaltres no anem a votar no, o sí, o abstenció. Igual que el Partit Socialista i el 
Partit Popular, i els altres grups del govern, entenem que el procediment normal, que 
moltes vegades s’ha demanat ací, és que es passe a comissió, que el valoren tots, 
escoltarem tots a tots, i després en el plenari els grups prendrem una decisió i acord. 
Si el pressupost té una base sòlida per portar-se endavant. Això és el que hem 
demanat nosaltres en la comissió. No hem dit mai que no votarem el pressupost. 
Hem dit que volem escoltar també la resta de grups, perquè com vosté vorà hi ha 
partides pressupostàries que ens afecten i ens reboten en inversions; parlem de 2018, 
però 2019 el tenim ahí. Hem d’executar una série d’inversions en un temps rècord. 
Tenim capacitat de fer-ho? Podem fer-ho? Anem a fer-ho? Tot això és una tema a 
valorar entre tot el plenari i per això nosaltres vam demanar el regidor d’Hisenda, 
Vicent Canet, que si és així que ho portara a comissió, que ho valoràrem tots els 
grups, no només els del govern, perquè estem parlant d’inversions i partides 
importants, escoltem els sindicats què pensen de les propostes, algunes polítiques, 
de la plantilla de personal, i d’acord amb això nosaltres prendrem una decisió com la 
resta de grups.” 

 
 Sr. alcalde: “Jo crec que vosté que porta algun temps en política no cal que li diga 

on està el problema, i no cal que li diga res. Un alcalde, un regidor d’Hisenda no pot 
portar un pressupost, engegar tota la maquinària del pressupost que ha estat 
negociant al llarg de mesos –amb això vull trencar una llança ací a favor del regidor 
d’Hisenda, ha fet un treball magnífica al llarg d’aquest temps, i fa un treball 
magnífic en matèria pressupostària– S’està esforçant molt, ha negociat regidor per 
regidor, i no des del mes de juny que va arribar la proposta a la qual al·ludia el Sr. 
Peiró sinó de molt abans. Òbviament el pressupost s’ha anat negociant i òbviament 
jo no puc portar un pressupsot sense saber si aqueix pressupost tindrà la majoria 
garantida, o no. No puc portar el pressupost amb aqueixes consideracions de 
portem-lo al plenari i a vore; vosté ha sigut regidora d’Hisenda i sap el que 
comporta gestionar i portar un pressupost al plenari; no puc portar-lo sense una 
garantia que el pressupost eixirà. En aquest moment, com acaba d’escoltar vosté, no 
tinc garantida la majoria perquè el pressupost vinga al plenari. Per tant, encara no li 
puc parlar de cap mesura; estic valorant mesures però fins que no tinga una decisió 
presa, no li puc contestar. Ací s’haurà de prendre una mesura; però no seria 
responsable engegar tota la maquinària en el mes d’agost, sense tan sols saber si el 
pressupost estarà aprovat. Entenc que no és el mateix vostés com els regidors 
delegats, una perquè els regidors delegats tenen responsabilitats concretes i perquè 
efectivament formen part del govern. En el plenari tots som iguals, però a l’hora de 
negociar un pressupost no som iguals. Sr. Llopis, ha preguntat vosté pel 
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Departament d’Urbanisme; dir-li que no és de primers de legislatura que estan 
aprovats els alts càrrecs. No són alts càrrecs sinó funcionaris, que en aquest cas 
tenen la categoria A1, un assessor jurídic i un TAG d’Urbanisme, per ocupar el lloc 
de cap de servei del Departament d’Urbanisme. Són funcionaris. Els alts càrrecs són 
una altra cosa, i els funcionaris estan aprovats des de la plantilla de personal de 2017 
i no de primers de legislatura. És un matís, perquè coincidesc amb vosté que el 
Departament d’Urbanisme, el de Contractació, el d’Hisenda, i altres departaments, 
però Urbanisme especialment, està realment molt minvat pel que fa a personal; 
estem treballant també am,b un programa temporal que el fonamentem en 
l’acumulació de treball que hi ha endarrerit, que com ha dit vosté, la plantilla de 
personal de 2018, que si no s’aprova el pressupost no s’aprova la plantilla, portava 
inclós un reforç del personal administratiu, auxiliars de reforç de l’administració 
general, pensant sobretot en Urbanisme.” 

 
I no havent més assumptes a tractar, el senyor president alça la sessió a l’hora 
assenyalada a l’encapçalament; de tot el que com a secretària done fe. 
 
  Vist i plau 
 El president 


